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Møde den: 11.09.2018 kl. 10-12 

Navitas 3210-03.068  (vært: Birgitte) 

VEST båndmøde 

 

Deltagere: Eva Kvistgaard Arent (ST), Anne Christine Teglborg (AU UDD), Je-

sper Sølund Hansen (AR), Lisette Prins (HE), Birgitte Castenskjold Viborg 

(ASE), Jesper Qvistgaard (Aarhus BSS/Båndordfører), og Esben Højbjerre Lar-

sen (koordinator) 

Gæster: Mette Wittorf Schmidt, Laura Kongskov og Rune Kjær Kappel (RSE) 

medvirker under pkt. 1.  

REFERAT 

 

Punkt 1 Besøg af Rådgivnings- og støtteenheden (RSE) 

Beskrivelse v/Mette, Laura og Rune 

 

Status og videndeling. 

  

Referat Samarbejder i løbet af året: 

  
 VEST deltog på et medarbejdermøde hos RSE sidste ef-

terår. 

 

 Møde med vejledere og SSV i maj vedr. studerende med 

funktionsnedsættelser.  

 

 Sparring om mentorordninger (RSE har 320 mentor-

ordninger). RSE gør ikke blot opmærksom på, hvad en 

mentors opgave består i, men også hvad vedkommende 

ikke skal.  

Vejlederne er glade for at erfaringsudveksle om samtalemeto-

dik, særligt hvordan man håndterer ens følelser i en professio-

nel relation, fx i forbindelse med svære samtaler. RSE har på 

sin side fået god respons fra medarbejderne, der sætter pris på 

at lære vejlederne at kende og derved danne faglige netværk, 

som der kan trækkes på.  

 

Laura fortalte, at der efter alt at dømme findes en stor gruppe 

studerende med dysleksi – som ikke ved, at de har dysleksi. Det 

opleves typisk hos den enkelte som fx manglende motivation, 

koncentrationsbesvær o. lign. Det er derfor vigtigt i vejlednings-
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sammenhæng at få konkretiseret den enkeltes problem så me-

get som muligt, hvis vi skal gøre os håb om at blotlægge den 

mulige dysleksi. Hvis vi har mistanke om, at vi har fat i en dys-

lektiker, bør vi sende vedkommende videre til RSE, som udover 

selv at facilitere testen kan se i annalerne, om den studerende 

er blevet testet tidligere i sit uddannelsesforløb.   

 

RSE har video-testimonials på vej til hjemmeside efter nytår.  

 

Båndet får et skriv med opmærksomhedspunkter som vejle-

derne kan orientere sig i. Rune sender slides fra oplæg til bån-

det, så vi har dem til uddeling til nyansatte.  

 

Foruden den løbende kontakt besluttedes det at holde fast i et 

fælles årligt møde, evt. suppleret af møder med de lokale VEST-

enheder. Fremover gør vi det årlige møde mere temabaseret, 

hvor vi tager et aktuelt emne op. RSE har et specifikt ønske om 

snakke fastholdelse, hvilket er relevant at tage op efter Vincent 

Tinto-seminaret i november.  

 

Punkt 2 Til orientering (10 min) 

Beskrivelse Fast punkt. 

Referat Lisette:  
 Tema i AEU vejlederuddannelse i foråret: ”De stressede 

og pressede studerende” 

 Deltaget i kvalitetsgruppens seneste møde. Kvalitets-

gruppen sender snarest spørgsmål til båndet som input 

til nyt dataark. Derudover ønsker de, at båndet tager et 

kig på, hvordan vi måler kollektive arrangementer, og 

om der er mulighed for at opnå større ensretning.   

 

Birgitte:  

 Kan ikke deltage i dialogmøde med studievalg 8. okto-

ber fra 9-12. Jesper S. kan godt. 

 Til møde med biskoppen om ansættelse af ny studenter-

præst der skal dække bl.a. VIA. 

Anne:  
 Spurgte til, om studiestartsgruppen også skal dække 

kandidatopstarten? Der var enighed om, at det skal den. 



 

 

  

  

Side 3/5 

 

AARHUS 

UNIVERSITET 

 

 

 

Punkt 3 Til godkendelse: Konceptramme for afklaringsværktøj 

+ udvælgelse af uddannelser 

Beskrivelse v/Lisette 

 

Vi skal have besluttet, hvilke fire uddannelser der skal være 

med og evt. i hvilken rækkefølge de skal udrulles. 

 

Referat Lisette og Søren (projektkoordinator) har været rundt i afdelin-

gerne for at lodde forventningerne til projektet. På baggrund af 

besøgsrunden blev det foreslået der udvælges to uddannelser 

for hvert fakultet. 

 

Der er forskellige bud på, hvilke uddannelser der kan komme i 

spil, men Lisettte påpegede, at der udelukkende er tale om en 

”første bølge”, så arbejdsgruppen har materiale at gå i gang 

med. Afsnitslederne melder tilbage til Søren med uddannelser 

til første bølge og anden bølge i næste uge. 

 

Slutteligt blev det betonet, at det metodiske er på plads, inden 

vi bringer fakulteterne på banen. 

 

Punkt 4 Drøftelse: Møde med Vincent Tinto 

Beskrivelse v/Arbejdsgruppen 

 

I forbindelse med sit besøg bør Tinto mødes med VEST, gerne 

med fokus på best practice. Vi skal være skarpe på, hvad vi vil 

snakke med Tinto om. 

Referat Ud fra et fokus på best practice vil vi bringe følgende emner op 

i dialogen med Vincent Tinto: 

 
 Hvilken rolle spiller vejledningen i forhold til fasthol-

delse? 

 Hvordan bringer vi bedst vores viden i spil i forhold til 

at sikre fastholdelse? 

 Har Tinto kendskab til, hvordan man griber fastholdel-

sesvejledning an andre steder i verden?  

 Hvad tænker Tinto om SSV? 

 Hvordan forstår Tinto sammenhængen mellem rekrut-

tering og fastholdelse? Hvordan skaber man den fast-

holdelsesrefleksion allerede i rekrutteringen?   
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Kommende dagsordenspunkter: 

Indsamling af data for kollektive arrangementer 

Præsentation af Resilio-appen 

 

Kommende møder: 

 

 

Foreløbig plan for fredag 2. november: 
 Ca. 9-12: Campus Aarhus 

 Ca. 12.30-13.30: VEST-båndet (+evt. Mette Wittorf 

Schmidt) 

 Ca. 14-15: De pædagogiske centre 

 

Punkt 5 Drøftelse: Samarbejde om trivselsapp 

Beskrivelse v/Jesper S. 

 

Jesper har talt med firmaet Resilio, som står bag en ny triv-

selsapp. De vil gerne samarbejde med vejledningen, hvilket 

muligvis rummer perspektiver i forhold til at nå de studerende, 

som ikke betjener sig af vores øvrige tilbud.  

 

Referat VEST mener, at appen har sin berettigelse, idet der er et stort 

behov for proaktive tiltag i forhold til stress  

 

Vi skal have lavet en vejledningsfaglig vurdering af appen, men 

derudover skal der træffes en principiel afgørelse i forhold til at 

hente værktøj Båndet vil til en start invitere firmaet til et kom-

mende båndmøde for at få en nærmere præsentation. 

 

Punkt 6 Evt. 

Beskrivelse Bordet rundt. 

Referat Anne: Simon Kristensen starter i et barselsvikariat pr. 1. okto-

ber. Simon kommer fra UU Skanderborg, hvor han har arbejdet 

med de 18-23 årige. Han har derudover en diplomuddannelse i 

vejledning. 
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Dato Tid Sted 

25.09.2018 10-12 1443-313 (Jesper Q) 

09.10.2018 10-12 1611-121b (Lisette) 

 

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er 

torsdag inden 12. 

 

 

 


